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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 4  

van dinsdag 27 januari 2015om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Otten Toon - voorzitter 
Van de Poel Katrien, Driesen Josiane, Gevers Dimitri, Van Otten Jan, Versmissen Tom, Vermeijen Danny, Van 
Damme Marc, Gladiné Pierre - raadsleden 
Hermans Luc, Wittebolle Astrid - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: De Wilde Tine, Van Lommel Reccino - raadsleden 
 
Waren eveneens aanwezig 
Godelieve Driesen – raadslid in vervanging van Reccino Van Lommel, 
Wannes Starckx – raadslid in vervanging van Tine De Wilde, 
Paul Moelans – raadslid, 
Nathalie Vermeulen – dienst burgerzaken, 
Marleen Maeriën – dienst burgerzaken 
Melanie Ryckaert – lokale economie, 
Cedric Heerman – Ruimtelijke Ordening, 
Publiek, 
Pers. 
 
Voorzitter Toon Otten laat weten later aanwezig te zijn en heeft raadslid Dimitri Gevers aangeduid als waarnemend 
voorzitter. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Eerste bespreking huishoudelijk reglement begraafplaatsen 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geven Nathalie Vermeulen en Marleen Maeriën van de dienst burgerzaken 
toelichting bij dit punt. 
Schepen Luc Hermans licht even toe dat de opgelopen achterstand te wijten is aan het feit dat de administratie van 
de begraafplaatsen door de jaren heen op verschillende stedelijke diensten werd gevoerd. 
Wannes Starckx vraagt over hoeveel verwaarloosde graven men spreekt. 

Momenteel is dit nog niet exact geweten maar vermoedelijk wel enkele honderden. 
Paul Moelans verwijst naar de historiek van een aantal personen die begraven zijn op de begraafplaats 
Kwakkelstraat  en vraagt of dit op de één of andere manier kan verwerkt worden. 

Schepen Astrid Wittebolle deelt mee dat Erfgoed hiermee bezig is en de gegevens wel bewaard worden 
maar niet ter plaatse. 
Schepen Luc Hermans voegt er aan toe dat erfgoed en het bezemklokje betrokken zijn. In een volgende 
fase zal hierop teruggekomen worden. Er zal ook een afspraak moeten gemaakt worden met de dienst 
Monumenten en Landschappen. 

Josiane Driesen verwijst naar het voorval in Frankrijk waar een kindje niet kon begraven worden omdat de ouders 
niet konden betalen en vraagt hoe dit bij ons kan opgelost worden. 

Schepen Luc Hermans deelt mee dat met dergelijke gevallen menselijk zal worden omgegaan. 
Josiane Driesen vraagt of wij al aan natuurbegraafparken toe zijn. 

Neen. 
Verwijzend naar artikel 7 (belasting bij individuele tussentijdse opgraving) vraagt Danny Spock Vermijen of dit in de 
stadskrant kan opgenomen worden. 

Schepen Luc Hermans deelt mee dat nabestaanden meestal wel weten wat kan en mag. 
Schepen Astrid Wittebolle voegt er aan toe dat wetswijzigingen wel in de stadskrant worden opgenomen. 

Verwijzend naar de kinderbegraafplaats vraagt Josiane Driesen waarom de leeftijd van 7 jaar wordt gehanteerd. 
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Schepen Luc Hermans deelt mee dat in het verleden hiervoor gekozen werd. Hij wil dit nog wel bekijken 
maar het is ook afhankelijk van de beschikbare plaats en lengete van de graven. 

Verwijzend naar de uren van lijkbezorging vraagt Katrien Van de Poel hoe hiermee zal omgegaan worden wanneer 
er ook op zaterdagnamiddag crematies zouden doorgaan. 

Schepen Luc Hermans deelt mee dat dit kan bekeken worden maar er ook duidelijkheid moet komen van 
Pontes. 

Verwijzend naar de afmetingen van de gedenktekens vraagt Wannes Starckx of er gemeenten zijn die geen 
afmetingen hanteren. Persoonlijk vindt hij de begraafplaats Kwakkelstraat veel mooier dan Nazareth waar alles 
strak afgelijnd is. 

Schepen Luc Hermans deelt mee dat het bepalen van afmetingen ook veel te maken heeft met onderhoud 
en efficiëntie. 

Verwijzend naar de moslimbegraafplaats vraagt Danny Spock Vermijen of er excessen werden vastgesteld. 
Schepen Luc Hermans verduidelijk dat het niet gaat om excessen. Deze mensen hebben een andere 
cultuur . Bedoeling is om met de moslimgemeenschap afspraken te maken. 

Marc Van Damme vraagt zich af of binnen x aantal tijd we er zouden toe komen om van de huidige twee 
begraafplaatsen naar een te gaan. 

Schepen Luc Hermans verduidelijk dat hierbij wel wat elementen komen kijken zoals het historisch 
gedeelte en het militaire gedeelte op de begraafplaats van de Kwakkelstraat. Daarenboven is er ook in 
Zevendonk nog een begraafplaats. 

 
Opstart horeca innovatie 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Melanie Ryckaert toelichting bij dit punt. 
Paul Moelans vraagt wat er verwacht wordt van de horecazaken. 

Voornamelijk tijd steken in het traject. 
 
Ondernemend Turnhout 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Melanie Ryckaert toelichting bij dit punt. 
Danny Spock Vermijen vraagt of de stad een tandje kan bijsteken in verband met communicatie als het 
bedrijventerreinen ontwikkeld. 

Schepen Luc Hermans deelt mee dat er via VOKA uitwisseling is met andere bedrijventerreinen. 
Schepen Astrid Wittebolle voegt er aan toe dat de meeste handelaars tijdig langskomen op de stedelijke 
diensten om de nodige info te vergaren. 

Danny Spock Vermijen vraagt om bij wegenwerken of nieuwe situaties de betrokken bedrijven tijdig in te lichten. 
Schepen Luc Hermans deelt mee dat via dit nieuwe medium de communicatie vlot kan verlopen en 
verwijst ook naar de handelsstraten waar dit al zo werkt. 

 
Voorlopige vaststelling rooilijnplan inbreiding Schorvoortstraat 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Cedric Heerman toelichting bij dit punt. 
Paul Moelans vraagt waarom er hier gekozen is om parkings bovengronds te voorzien. 

Het gaat hier over een project van minder commerciële aard en kleine schaal. Het gaat hier over een 15 tot 
20 plaatsen en is financieel ook niet te dragen indien ondergronds. 

Danny Spock Vermijen stelt vast dat wanneer het derde gebouw zal gezet worden er een 15-tal auto’s ergens 
anders een plaats zullen moeten zoeken. 
Marc Van Damme vraagt of men dan kan verplichten om voor het derde gebouw de parking ondergronds te 
voorzien. 

Dat kan of ook bijvoorbeeld op het gelijkvloers. 
Danny Spock Vermijen meent dat er toch een visie hierover moet zijn. Eerst 15 plaatsen creëren en ze nadien terug 
wegnemen kan voor hem niet. Paul Moelans treedt hem bij en is van mening dat je dit in deze buurt niet kan maken. 
Vanuit het publiek wordt de vraag gesteld om dit in de klanbordgroep te bespreken. 
Paul Moelans verduidelijk dat hij niet tegen de huisartsenpraktijk en het ocmw is maar is van mening dat het een 
bekrompen visie is om nu geen rekening te houden met het feit dat eventueel parkeerplaatsen in de toekomst 
kunnen verdwijnen. 

Schepen Astrid Wittebolle is van mening dat men niet in grote getale naar het ocmw gaat komen. 
Cedric Heerman verduidelijkt dat nu niemand weet wat er binnen 15 jaar aan ontwikkeling gaat gebeuren 
en is van mening dat nu expliciet zeggen dat er parking moet komen en moet blijven niet goed is. 

Marc Van Damme zou graag een volgende commissie het ocmw willen laten komen om hun project toe te lichten. 



Verslag vergadering Commissie 4 van  27 januari 2015 3 / 3 

Schepen Astrid Wittebolle wil het aan het ocmw vragen. 
Dimitri Gevers vraagt naar de planning van het project. 

Dit wil men zo vlug mogelijk realiseren. De dokters hebben de buurt al geïnformeerd en zij hebben het 
dossier volledig kunnen inzien. 

 
Stand van zaken masterplan Schorvoort 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Cedric Heerman toelichting bij dit punt. 
Schepen Astrid Wittebolle deelt mee hierop nog terug te komen van zodra de eindnota er zal zijn. 
Vanuit het publiek wordt de vraag gesteld wat er dan in de eindnota zal staan. 

De uitgangsprincipes voor de ontwikkeling van Schorvoort. 
Dimitri Gevers vraagt of het een visievorming is of een praktische eindnota. 

In de eindnota zal getracht worden vast te leggen wat moet vastgelegd worden mits voldoende flexibiliteit. 
Vanuit het publiek wordt meegedeeld dat men de indruk heeft dat de Aa-vallei wordt volgebouwd en bij elke nieuwe 
versie lijkt de open ruimte kleiner te worden. 

Schepen Astrid stelt vast dat dit dan een persoonlijke mening is. Dit traject is er om vast te klikken wat best 
vast moet staan en de regierol is nodig om duidelijkheid te scheppen. 

Dimitri Gevers stelt voor om toch eens gedetailleerder toe te lichten. 
Schepen Astrid Wittebolle deelt mee dat dit nog zal komen. 

Paul Moelans is van mening dat alles staat of valt met de herlocalisatie van White Star en vraagt wanneer de 
administratie van de Vlaamse Gemeenschap zal reageren. 

Hierop is geen antwoord te geven. 
Paul Moelans vraagt wat er zal gebeuren als Vlaanderen niet reageert en het masterplan voor het verlof op de Raad 
komt. 

Dan zal de reactie bij Vlaanderen opgevraagd worden. 
Paul Moelans wil duidelijk weten dat White Star op Schorvoort blijft. 

Schepen Astrid Wittebolle deelt mee dat voorlopig niets op problemen wijst in die zin. 
 
 
Wijziging retributiereglement op toegangsgelden, reproducties, gebruik bookscanner, uitleen 
tentoonstellingsmateriaal, shops en gidsbeurten Turnhoutse Route Archief en Musea - Toerisme & UIT 
Schepen Astrid Wittebolle deelt de wijziging mee: voor het gebruik van de boekscanner zal voor verenigingen een 
bedrag van 25 euro aangerekend worden per dagdeel (3,5 uur). 
 
Punten agenda gemeenteraad 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
Uit het college 
Schepen Luc Hermans deelt mee dat het EVA Centrummanagement is goedgekeurd en het de bedoeling is om in 
de Raad van maart de leden aan te stellen en op 8 april een Algemene Vergadering zal worden gehouden. 
 
Varia 
Er werden geen punten aangebracht. 
 
 
Jan Van Rompuy   
commissiesecretaris  
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Vergadering 

Commissie 4

dinsdag 27 januari 2015

Agenda
- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Eerste bespreking huishoudelijk reglement begraafplaatsen

- Opstart horeca innovatie

- Ondernemend Turnhout

- Voorlopige vaststelling rooilijnplan inbreiding Schorvoortstraat

- Stand van zaken masterplan Schorvoort

- Wijziging retributiereglement

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college

- Varia

Begraafplaatsen 
Problemen begraafplaatsen

- Administratie is niet gedigitaliseerd

- Verwaarlozing graven op begraafplaats Kwakkelstraat

- Opvolging einde concessies

� Doel: aanpakken van deze problemen vanaf 2015

Actiepunten
- Aanpassen huishoudelijk reglement op begraafplaatsen

� Eerste bespreking commissie 27 januari 2015

� Tweede bespreking commissie maart 2015

�Definitieve versie gemeenteraad juni 2015

�Het huishoudelijk reglement zal gedurende de volgende 

jaren nog aangepast worden in functie van de 

actiepunten 

�Doel: Goede basis voor dagelijks beheer en te ondernemen 

stappen

Actiepunten
- Digitalisering administratie

� Plannen begraafplaats

� Elk nieuw graf onmiddellijk invoeren

�Oudere graven systematisch ingeven: beginnen met 

historisch gedeelte begraafplaats Kwakkelstraat

�Doel: Goede basis voor dagelijks beheer en te ondernemen 

stappen
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Actiepunten
- Herinvulling historisch gedeelte begraafplaats Kwakkelstraat

� Peter-, meterschap oude graven mogelijk?

Burgers engageren zich om grafmonumenten te onderhouden

� Hergebruik grafmonumenten mogelijk?

Onder bepaalde voorwaarden kunnen oude grafmonumenten 

hergebruikt worden voor begraving

� Aanpassen huishoudelijk reglement: eind 2015?

� Doel: opwaardering begraafplaats Kwakkelstraat zonder verlies 

authenticiteit

Actiepunten

- Verwaarlozing graven

� Verwaarloosde graven die een veiligheidsrisico inhouden 

kunnen verwijderd worden op vraag van burgemeester 

(UGP art. 7 Deel 1 hoofdstuk 14)

� Verwaarloosde graven die geen veiligheidsrisico inhouden 

kunnen verwijderd worden na afloop procedure 

verwaarlozing

� Doel: opwaardering begraafplaats Kwakkelstraat zonder 

verlies authenticiteit

Actiepunt: Verwaarlozing graven

- Verwaarloosde graven die een veiligheidsrisico inhouden 

kunnen verwijderd worden op vraag van burgemeester 

� Verwijderen na opmaak akte door burgemeester

Akte aanplakken aan ingang begraafplaats en aan het graf

Akte versturen aan concessiehouder of nabestaande

� Inventarisatie 2015

Actiepunt: Verwaarlozing graven

- Verwaarloosde graven die geen veiligheidsrisico inhouden: 

procedure verwaarlozing opstarten  

� Procedure van 1 jaar

� Aanplakken aan ingang begraafplaats en graf (+ versturen 

brief nabestaanden)

� 1 jaar de tijd om verwaarlozing aan te pakken

� Na 1 jaar geen actie ondernomen: graf wordt eigendom 

Stad Turnhout: verwijdering grafmonument of hergebruik

Actiepunten

- Regularisatie concessies  

� Eeuwigdurende concessie omzetten naar concessies 

beperkt in tijd

� Verlopen concessies: verlengen of verwijderen

� Laatste stap project begraafplaatsen

�Doel: Jaarlijks opvolgen van verlopen concessies en goede 

basis voor dagelijks beheer

Overdekte afscheidsplaats

- Voorzien overdekte afscheidsplaats

� Samenwerking VTST, zij zorgen voor plan en realisatie

� Eerste contacten reeds gelegd

� Eerste plan voorzien voorjaar 2015
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Opstart project Innovatiecoach Horeca

Subsidie Agentschap Ondernemen – 100 %

⇒Aanwerving medewerker voor opstart innovatietrajecten in de 

horecasector met een link naar streekidentiteit

⇒ Stadsregionale werking

⇒ Start vanaf 1 januari 2015 – 31 december 2017

⇒ Doelstelling is versterken van lokale horeca ondernemers om 

op termijn werkgelegenheid te waarborgen

Aanpak:

-Kennismakingsronde:

- Beerse, Oud-Turnhout, Turnhout en Vosselaar

- Bedrijven

- Distrego

- Erfgoedcel Noorderkempen 

- Guidea

- Hotelschool

- Horeca Vlaanderen en Horeca Vorming Vlaanderen

- Innovatiecentrum  / Innovatiesteunpunt

- Provincie Antwerpen

- Thomas More

- TPA

- Unizo

- Rurant

-…

Opstart project Innovatiecoach Horeca

Aanpak:

- Inventaris horecazaken

-Lijst via Locatus

-Bevraging horecazaken

- Bepalen methodiek

- Wervingscampagne naar horecazaken

- brainstormsessie onder begeleiding van Guidea over definiëring van 

streekidentiteit 

- Opstart van de verschillende trajecten

- Over 3 jaar: 50 bereikte horecazaken

Opstart project Innovatiecoach Horeca
Werkgroep Ondernemend Turnhout

Initiatief van LON Voka Kempen Midden i.s.m. Stad Turnhout en IOK

Kennismakings- en brainstormmoment om draagvlak te creëren voor 

een werkgroep ondernemend Turnhout

- W.I.T.

- Parkmanagement Turnhout

Elkaar versterken m.b.t. ondernemen en bedrijventerreinmanagement

Brainstormsessie op 16 december 2014 

Doelstelling:

Ondernemers vinden die zich wil engageren voor:

1. Werkgroep Ondernemend Turnhout

2. Werkgroep Onderwijs – Ondernemen (LON)

3. Contactpersonen aanduiden per bedrijventerrein

Werkgroep Ondernemend Turnhout

Werkgroep Ondernemend Turnhout

Voorzitter: Pat Van Roey

Leden: 11

Aangevuld met vertegenwoordigers IOK en Stad Turnhout

Onderwerpen:

- Betere informatie doorstroming naar bedrijven

- Ons als stad(sregio) incl. bedrijven en tewerkstelling beter 

verkopen, citymarketing

Werkgroep Ondernemend Turnhout
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Onderwerpen:

- Leren van andere steden

- Als werkgroep de richting aankaart van de mobiliteitsproblematiek

- Ondernemers stimuleren om reeds bij de ontwerpfase contact te    

leggen met de stad – betrokken diensten

- Maakindustrie moet gestimuleerd worden, KMO’s moeten 

technologie ook opvolgen

- Samen imago van de maakindustrie opkrikken

- Bereikbaarheid van de bedrijventerreinen

Werkgroep Ondernemend Turnhout

Onderwerpen:

- Vergunningen

- Imago ondernemers (vooral naar burgers toe)

- Coördinatie van acties energie op bedrijventerrein (windmolens)

- Bedrijventerreinen: duurzame inplanting en benutten van aanwezige 

ruimten (leegstand)

- Mobiliteit vervoer van goederen over het water en per spoor

- Mogelijkheden van alternatieve energie zoals diepe geothermie

Werkgroep Ondernemend Turnhout

Werkgroep Onderwijs - Ondernemen

Voorzitter: Cor Winterman

Leden: 6 met stad Turnhout en VOKA

Onderwerpen:

- Knelpuntberoepen/ meer synergie in de opleidingsrichtingen

- onderzoek naar welke competenties bedrijven nodig hebben 

en hoe dit kenbaar maken aan scholen

- Aandacht voor technische richtingen

- herscholen van werknemers

-…

Voorlopige  vaststelling rooilijn inbreiding Schorvoortstraat

Korte toelichting stand van zaken masterplan 

Schorvoort

Wijziging reglement
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Punten agenda gemeenteraad

…

Uit het college

…

Varia

…


